
 
Dagsorden skolebestyrelsesmøde mandag d. 19.4.2021 

kl. 18.15-20.45 på TEAMS 

 

Afbud:  

Referent: Dorthe Rohwer 

 

Elevråd deltager i punkt 1-5 

 Godkendelse af dagsorden  
Godkendelse af referat   
5 min 

Dagsordenen er godkendt. 
Referatet er godkendt.  
 
Der har været en udfordring med at få underskrifterne ind ift. 
godkendelse af referaterne. Der satses på et fysisk møde næste 
gang, hvor også underskrifterne forhåbentlig komme i hus. 

 

1 Fra Elevrådet 
v. elevrådsmedlemmer  
15 min 

Jasmin deltog, men der var intet nyt.  
Af de 600 mio., der er givet til udmøntning af trivselspakken får 
vores elevråd hver 3200 kr.   

2 Genåbning 
Status 
Trivselspakke 
v. skoleleder 

Sidste nyt om genåbningen: 
9. årg. må have 80 % fremmøde. Der må dog ikke være 100% 
fremmøde på samme tid, så der foreligger et puslespil, der skal 
samles herudfra. I praksis vil der være skoledage på 8 ud af 10 
skoledage.  
Fysisk fremmøde for 5.-8. kl. bliver sådan, at der er en uge på 
skolen og en uge hjemme. Dette med baggrund i, at mulighederne 
for at koble udeskole og faglige fag er ved at være udtømte.  
Klubber for 5.-8. kl. – udmelding kommer fra klubleder. 
Juniorklubben på afd. Søndre genåbner fra i dag på skift med 
elever fra de forskellige skoler.  
SFO intet nyt – fortsætter som hidtil. 
 
Retningslinierne fra UVM kom ved middagstid i dag og herefter 
afventes KL’s oversættelse heraf og dernæst aftaler i Billund 
Kommune.  
 
Både børn og voksne er ved at være slidte i det her. På 
hjemmefronten mærker forældre forskellen mellem børn, der må 
komme i skole i en normal hverdag i forhold til de børn, der 
sendes hjem på fjernundervisning.  
Der høres, at børns trivsel påvirkes af disse forhold.  
 
Trivselspakke: i fbm.  udlodningen af de 600 mill. skal udmøntes. 
Juniorklubben får godt 14.000 kr. 
Stenderup skoledelen får godt 14.000 kr. 
Almendel Søndre: 101.000 kr.  
 
De skal i princippen være brugt inden 21/7, der er dog en 
overførselsmuligheder til efter sommer. 
Juniorklubben bruger pengene til at booste sig. 



 
DRO finder ud af udmøntningen på Stenderup sammen med 
lærerteamet. 
På afd. SØ: 
500 kr. pr. elev 9. årg. 
250 kr. pr elev 5.-8. kl. 
100 kr. pr. elev 0.-4. kl. 
Dermed er de 100.000 kr. brugt.  
 
Derudover ligger der muligheder ift. også at anvende midler fra 
den åben skole i denne forbindelse.  
 

3 Suppleringsvalg 
Status eller afgørelse 
v. skoleleder og formand 
15 min. 

Med baggrund i et fredsvalg deltog på dette møde Nina Kjær 
Madsen, som er valt til SB frem til næste valg. Hun bor i Billund 
og har børn i både G-klassen og får senere børn i specialcenteret 
fra næste skoleår. 
Desuden deltog Anna-Marie Esbjerg Christensen som suppleant. 
Anne Marie bor i Vorbasse og har barn i G-klassen. 
Skolebestyrelsen præsenterede sig for de nye 
bestyrelsesmedlemmer. 
   
Drøftelse af, hvordan suppleanten bringes i spil ift. 
mødedeltagelse, referater mv.  
Tidligere har det været sådan, at suppleanten har modtaget 
dagsordener og referater. 
Der kan på dette område være forskellig praksis. Suppleanter har 
ikke stemmeret.  
 
Bestyrelsen finder, at suppleanten Anna-Marie fremover kan 
deltage i SB-møderne og får tilsenst dagsordener og referater mv. 
 

4 Prøveafvikling, læseferie og 
sidste skoledag 
v. skoleleder 

I år har 9. årgang ikke sidste skoledag i maj før de skriftlige 

prøver, da der i år ikke er læseferie. De kommer i skole hver 

dag det meste af juni. De får en ”minilæseferie” 2 dage før hver 

Mundtlig prøve. Sidste skoledag bliver d. 21/6 eller d. 22/6. 

5 Centerets evt. ombygning 
Orientering 
v. skoleleder 

Der har i nogle år været talt en ombygning af centeret. For ca. 

et halvt års tid siden fik vi en melding om at der skulle laves 

sag vedr. ombygning til forelæggelse for det politiske udvalg.  

For ca. 2 måneder siden blev der igangsat en proces hvor den 

kommunale forvaltning lavede en analyse af behovene i forhold 

til en teknisk opgradering af bygningerne, samt mindre 

tilpasninger. 

På baggrund af præsentationen af den analyse, har ledelsen 

taget kontakt til forvaltningerne i forhold til om perspektiverne i 

analysen er de rigtige. F.eks. savnes analyse af behov i forhold 

til fremtidssikring og faglig udvikling mhp. tilstrækkelig kvalitet 

i tilbuddet afstemt med borgernes behov. 

Det viser sig, at der er en håndbog, der skal følges. Det 

essentielle for centeret er, at brugerne af centeret over tid har 



 
udviklet sig til at kræve mere af de fysiske rammer, ligesom 

antallet af elever er steget de seneste år.  

Tidligere har der været tale om helhedsplaner, som for afd. 

Søndres vedkommende har efterladt centeret til en senere 

renovering.  

Der er en opmærksomhed på at få ideer fra andre skoler ift. 

det, dette læringsmiljø skal kunne.  

Søren følger op med skolechefen for at få en status på, hvor vi 

er i processen 

Til indvielsen af legepladsen kommer borgmesteren, direktøren, 

skolechefen samt formanden for Børne og Unge udvalget.  

 

6 A20 
Orientering om lokale forhold for 
lærere. 
v. Skoleleder 

A 20 omhandler udelukkende lærere. I Billund Kommune er der 

ikke en lokalaftale for lærerne. Der er dog et 

administrationsgrundlag som er drøftet med lærerforeningen. 

Her beskrives at der skal være nogle drøftelser ift. opgaver, 

ligesom der skal være en kommunal redegørelse, der skal 

efterleves. Dermed ligger rammerne for kommende praksis på 

plads.  

Det betyder også, at det rent teknisk vender ift. tidligere måde 

at bygge en arbejdsplan op.  

De nye rammer kom lige før påske, så vi er blevet presset på 

tidsplanen, som pt. følges med blik for at komme i mål. Skitser 

over opgavefordeling er udsendt til lærerne, så vi er godt i 

gang. Ledelse, TR og lærere arbejder tæt sammen om at få det 

til at gå op.  

Tidligere var der en aftale med Ø, F og U-tid for lærerne, som 

tilsammen skal give 1680 netto-timer. (årsnorm) Dette system 

gjorde, at man først så på lærernes opgaver ved siden af 

undervisningen og dernæst fik overblik over, hvor mange 

undervisningstimer, der skulle læses af den enkelte. 

Nu tælles lærernes undervisningstid først og dernæst sættes 

øvrige opgaver op.  

Med forvaltningsredegørelsen er der givet beskrivelse af 

forskellige opgaver herunder tid til undervisningsopgaver samt 

andre opgaver.  

Der er fra kommunalt hold tilsagt en ensretning ift. 

vejlederniveauet for Billund Kommunes skoler.  

7 Skoleårets planlægning 
Status på de 2 afdelinger 
Prioriteringer 
v. skoleleder 

Næste fagfordelingsmøde er d. 26/4 og 27/4. Afvikles hvis der 

er behov for det. 



 
Efter 1/5 lukkes fagplanen og herefter gøres der klar til at 

lægge skemaer. Skemaer er forhåbentlig til gennemsyn i beg. 

af juni.  

Skemaerne skal ligge klar til eleverne inden sommerferien. 

Ift. prioriteter: 

Ud af restressoucerne prioriteres der for Lynghedeskolen: 

Arbejdet med inklusion og AKT sættes der i næste skoleår 

særligt fokus på bl.a. gennem kurser. Dette både ift. at gøre 

det bedste for børnene og for de pædagogiske medarbejdere i 

et arbejdsmiljømæssigt perspektiv.  

 

8 Trafik 
Opfølgning fra evt. på sidste 
møde. 
Hvordan gruber vi det an? 
v. Formand 

Der er 3 steder, hvor der kunne opgraderes til en bedre skolevej 
ift. afd. Søndre.  
Børn laver uhensigtsmæssige handlinger, som meget let kan gå 
galt.  
Billedmateriale til understøttelse af, hvad det drejer sig om, er 
forelagt bestyrelsen. 
 
Målet er at få tilkendegivet, hvilke farlige punkter vi har på 
børnenes skolevej.  
 
Det kunne være en mulighed, at der nedsættes et udvalg, som 
kan kigge nærmere på det. Heri kunne elevrådet indtænkes for at 
få børnenes perspektiv. 
 
De små børn bruger primært indgangen ved siden af 
specialcenteret og ikke vejen, hvor skolepatruljen står.  
 
Margit har sat det i spil og nu kan der være en summeperiode.  
Billedmaterialet kan der tegnes hen over. 
Der kunne inviteres en ind fra Vej og Park, som kan præsenteres 
for problematikkerne.  
 
Det kunne være oplagt, at BUGS tænkes med ind i arbejdet. 
 
Gruppe nedsættes bestående af:  
Maggie, Dorthe, Søren 
 
Punktet tages på til næste møde. 
Søren indkalder til gruppemødet. 

9 Økonomi 
Status 
v.skoleleder 
10 min 

Visiteringer er faldet i hak. Det drejer sig om visiteringer af 
projektbørn, som er af børn fra andre skoler samt børn til 
centeret.  
Dermed er forudsætningerne for vores økonomi stort set sådan 
som vi har gættet det.  



 
Der er muligvis flere elever pr. 5/9 på afd. SØ almendel end først 
antaget.  
DRO og SR klarer i april måned økonomien selv efter, Carina er 
stoppet hos os.  
 

10 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i 

almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  
• Ledelsen 

10 min 

Formand: Dorthe er blevet inviteret til et zoom-møde vedr. 
formandens opgave og rolle. Skole og Forældre inviterer.  
 
Almendel: 
Timefordelingsplan for udskolingen 8.-9. årgang giver mulighed for 
øget timetal for nogle af de fag, der ikke har så mange timer. 
Denne mulighed vil skolen gerne gøre brug af. 
For 8. årgang handler det om at konverterer UUV til engelsk, 
kristendom, kl. tid. samt til lektielæsning for både 8.-9. årgang.  
For 9. årgang handler det om at konverterer UUV til kristendom, 
kl. tid. samt lektielæsning.  
Bestyrelsen tager dette til efterretning. 
 
Som konsekvens af visiteringerne kommer der to stillinger i spil. 
 
Ansættelsesudvalg i SB-regi: Aftales fra gang til gang.  
 
Sekretær er ansat: Charlotte Velboom. Hun er en erfaren 
skolesekretær fra Esbjerg kommune. Hun starter 1/5 og kommer 
på besøg på mandag.  
 
Specialafdelinger:  
Det kan være relevant med en differentiering ift. 
ansættelsesudvalg. Her vil Nina og Anna-Marie gerne være med. 
 
SFO: der er startet 48 skolestartere lige efter påske, hvor mor og 
far ikke kan komme med ind. Her ses, at børnene vokser, når de 
skal klare nogle ting uden, at mor og far er med indenfor. 
Samarbejdet med BUGS fungerer meget godt.  
Der er for tiden en forældreoplevelse af, at SFO’en åbner for sent 
og lukker for tidligt. Der er i SFO og skole en åbningstid på 50 
timer. Skulle der komme en henvendelse til bestyrelsen herpå, 
kan der henvises til Søren. 
 
USFO: der er ikke noget nyt. Modulændringerne i børnehaven er 
blevet ændret til maks 48 timer.   
 

11 Evt.  
Herunder punkter til kommende 
møde 
10 min 

Jeanett: har deltaget i et todelt seminar: skole uden skæld ud og 
tilsyn i skolen. Det var rigtig godt, og der var vægt på 
erfaringsudveksling, hvilket gav allermest. Mette Jørgensen har 
skrevet en bog om skole uden skæld ud.  



 

 

Kommende møder: 

• Maj                 mandag 17.5.  kl. 18.15-20.45 afd. Stenderup 

• Juni   mandag 21.6.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

 

_______________________                                                    _________________________ 

 Dorthe Meier                                                                              Jeanett Hye 

 

______________________                                                        ________________________ 

Janni Matthiassen                                                                        René Brændstrup                                                                        

 

______________________                                                         ________________________ 

Margit Schröter                                                                             Kenneth Horsbøl 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Nina Kjær Madsen                                                                         Gitte Barkholt 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Benny Madsen                                                                                 Bente Wutborg  

Der laves et e-kursus til nye medlemmer af skolebestyrelsen ift., 
hvad forventes af mig, hvad kan jeg bidrage med. E-kurset kan 
logges på og er gratis. Jeanett sender et link til det.  
Rene og Maggi deltog tidligere i det kursus, som i kommunalt regi 
blev tilbudt den nye bestyrelse, da den tiltrådte i sin tid.  
 
Der er en opmærksomhed på, hvordan man kan få skudt det 
gode forældresamarbejde i gang, når det nye skoleår starter og 
med forhåbentlig en start uden alt for megen Corona. Det skal 
sættes på som punkt på juni-mødet, hvor også forældremøderne 
er kendt og kan fordeles mellem SB-medlemmerne. 
 
Frugtordningen: her har vi fået ca. 200.000 kr. indbetalt – 
tilgodehavender fra tidligere år. 
Madordningen har været på stand-by på afd. SØ. 
 
Vi håber på et fysisk møde i maj. Måske skal det af pladshensyn 
foregå på afd. Søndre.  
 

12 Eventuelle personsager  Der er aktuelt en personsag, der kører i et lukkede rum.  



 
 

_______________________                                                        ________________________ 

Anna-Marie Esbjerg Christensen                                                 Elevrepræsentant 

 

_______________________                                                        __________________________ 

Dorthe Rohwer                                                                               Søren Rahbek 


